
Tänään 19.8.2020 julistetaan koulurauha 
kaikille Suomen koululaisille, päiväkotilapsille 
ja opiskelijoille. 

Koulurauhan julistuksella on viesti: 
koulun pitää olla turvallinen paikka. 
Kaikilla on oikeus olla rauhassa koulussa.
Koulussa pitää olla kavereita, 
ystäviä ja aikuisia, joihin voit luottaa. 

Kaikki ovat yhtä tärkeitä
Tänä vuonna koulurauhan julistuksella 
on erityinen teema eli aihe, 
yhdenvertaisuus. 

Yhdenvertaisuus on sitä, 
että kaikki ihmiset ovat yhtä tärkeitä. 
Olemme erilaisia, 
mutta samanarvoisia.

Koulurauhan tunnuslause on  
”käsi kädessä”. 
Se kertoo, 
että koulussa on tärkeää toimia yhdessä.
Koronaviruksen takia emme voi ottaa kaveria kädestä,
mutta voimme auttaa ja tukea toisiamme. 
Suomen presidentti Sauli Niinistö on sanonut, 
että voit tuntea toisen ihmisen läheiseksi,
vaikka et koske häneen.
 
Jokainen voi vaikuttaa siihen, 
millaista koulussa on. 
Et ehkä pidä kaikista ihmisistä, 
mutta voit olla kaikille reilu, 
auttavainen ja ystävällinen. 
Silloin saat hyvän mielen myös itse.

Mikä on koulurauhan julistus? 
Koulurauha julistettiin Suomeen 
ensimmäisen kerran 30 vuotta sitten. 
Koulurauhan julistuksen 
teema ja tunnuslause vaihtelevat. 
Mutta yksi asia pysyy. 
Julistuksen tarkoitus on
edistää hyvinvointia ja turvallisuutta koulussa.
Tänä vuonna koulurauha julistetaan 
Turussa Veritas-stadionilla. 

Iloa ja ystävyyttä kouluvuoteen!

Koulurauhan julistus 2020
selkokielellä


